
  

  

 
 
 

ACTA NÚM. 2/2019 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 7 DE MARÇ DE 2019 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 21,00 hores del dia 
7 de març de 2019, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària, 
sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. FERRAN ESTRUCH I 
TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a continuació s’indiquen: 
 

SR. JOSEP TRISTANY I CLARET 
SRA. AIDA MOLNER I PEJOAN 
SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. MAITE BARRERA I PONS 
SR. SERGI BALLESTEROS I GREGORIO 
SRA. ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
SRA. ROSA RUIZ  I PUBILL 
SRA. MONTSERRAT OBRADORS I PALAU 
SR. JOAN JANÉ I SARDANS   
SR. JORDI CASAS I PONS 

 
Assistits per mi, la sotasignant Secretaria-Interventora accidental de la 
Corporació,  Sra. Brígida Manau i Vila. 
 
 
El president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes inclosos a l'ordre 
del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que a continuació es 
relacionen: 
 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTES ANTERIORS.-  
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR: PLE 
ORDINARI CELEBRAT EL DIA 17 DE GENER DE 2019 (PLE NÚM. 
1/2019). 
 
Examinada l’acta de les sessió anterior següent: Ple ordinari del dia 17 de 
gener de 2019, s'aproven per unanimitat dels 11 regidors presents que 
composen la Corporació. 
  
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 



  

  

 
 
2.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
2.1.- ALCALDIA.- 
 
2.1.1.- EXPEDIENT 2081/2018. DICTAMEN RELATIU A DEIXAR 
SENSE EFECTE L'ACORD DEL PLE DEL DIA 17 DE GENER DE 2019 PER 
DETECTAR ERROR EN EL MODUL DE REPARTIMENT I APROVAR 
NOVAMENT L'IMPOSICIÓ DE LES CONTRIBUCIONS ESPECIALS DE 
LES OBRES D'EXECUCIÓ DEL PROJECTE DE PORTADA D'AIGUES 
RESIDUALS DE L'ACTUACIÓ LA CORT DE CARDONA. LOT1 I DEL 
PROJECTE DE REPARACIÓ DE LES VORERES EFECTADES DEL PI LA 
CORT. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Atès que per acord del Ple en la sessió ordinària celebrada el 17 de gener 
de 2019, es va adoptar l’acord d’imposició i ordenació de Contribucions 
Especials per les actuacions al Polígon Industrial La Cort, consistents en 
“Projecte de portada d’aigües residuals de l’actuació La Cort de Cardona. Lot 
1” i  “Reparació de les voreres afectades pel creixement de les arrels dels 
arbres plataners del Polígon Industrial La Cort de Cardona” 
  
Atès l’informe del tècnic municipal de data 13 de febrer de 2019, on fa 
constar la existència d’error material a la memòria del projecte de les 
Contribucions Especials, al figurar com a mòdul de repartiment de la base 
imposable el de la superfície de la parcel.la vers la seva edificabilitat 
màxima, quan el mòdul a aplicar és el del valor cadastral vers la seva 
edificabilitat màxima, tal com consta al document annex al decret de 
l’alcaldia núm. 317/2018 de data 14 de desembre de 2018, d’incoació del 
expedient. 
  
Atès que cal procedir a la rectificació de la memòria del projecte i de l’acord 
d’imposició i ordenació de les Contribucions Especials adoptat pel Ple 
municipal. 
  
Atès que l’anunci de l’acord d’imposició i ordenació de les Contribucions 
Especials del Polígon Industrial La Cort, ha estat publicat al BOPB en data 
28 de gener de 2019.  
  
 
L’Alcalde-president, previ informe favorable de la Comissió informativa 
corresponent, proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següents 
  

ACORDS 
  
Primer.- Deixar sense efecte l’acord d’imposició i ordenació de 
Contribucions Especials per les actuacions al Polígon Industrial La Cort, 



  

  

consistents en “Projecte de portada d’aigües residuals de l’actuació La Cort 
de Cardona. Lot 1” i  “Reparació de les voreres afectades pel creixement de 
les arrels dels arbres plataners del Polígon Industrial La Cort de Cardona” 
adoptat pel Ple de la corporació en la sessió ordinària celebrada el 17 de 
gener de 2019 i publicat al BOPB de data 28 de gener de 2019, al figurar 
per error com a mòdul de repartiment de la base imposable el de la 
superfície de la parcel.la vers la seva edificabilitat màxima, quan el mòdul a 
aplicar és el del valor cadastral vers la seva edificabilitat màxima. 
  
Segon.- Imposar les contribucions especials com a conseqüència de 
l’execució de les obres dins l’àmbit del Polígon Industrial La Cort, “Projecte 
de portada d’aigües residuals de l’actuació La Cort de Cardona. Lot 1” i  
“Reparació de les voreres afectades pel creixement de les arrels dels arbres 
plataners del Polígon Industrial La Cort de Cardona”, l’establiment i 
exigència de les quals es legitima per l’obtenció d’un benefici o per 
l’augment de valor dels immobles de l’àrea beneficiada. 
  
Tercer.- Ordenar simultàniament el tribut concret d’acord amb les 
següents determinacions: 
  
a) El cost total previst de les actuacions es fixa en 65.862,12€, essent  
aquest el cost suportat per l’Ajuntament. (el 10% del cost total  aportat per 
l’Ajuntament es de 6.586,21€). 
  
b) Es fixa la quantitat a repartir entre els beneficiaris en 59.275,91€, 
corresponents al 90% del cost suportat per l’Ajuntament. Aquesta quantitat 
té el caràcter de mera previsió, ja que, finalitzada l’obra, si el cost real és 
major o menor que el previst, s’ha de prendre aquest cost a efectes del 
càlcul de les quotes, s’han d’assenyalar els subjectes passius i s’han de girar 
les liquidacions que siguin necessàries. 
  
c) S’aplica com a mòdul de repartiment de la base imposable el del valor 
cadastral vers la seva edificabilitat màxima. 
  
Quart.- Aprovar la relació de subjectes passius i les quotes singulars que 
resulten d’aplicar a la quantitat a repartir entre els beneficiaris el valor del 
mòdul aplicable, segons consta en el  document annex. 
  
Cinquè.- Exposar l’expedient a informació pública en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament i publicar-lo al BOPB durant 30 dies hàbils, dins els quals els 
interessats poden examinar l’expedient i presentar les reclamacions que 
creguin oportunes. Tanmateix, durant aquest període d’exposició pública, 
els propietaris o titulars afectats poden constituir-se en Associació 
Administrativa de Contribuents. 
  
Sisè.- Si no es produeixen reclamacions, l’acord inicial esdevindrà definitiu i 
es publicarà en el BOPB. 
  
Si es produeixen reclamacions, s’hauran de resoldre pel Ple de la corporació 
per majoria simple abans d’aprovar definitivament la imposició i ordenació 



  

  

de les contribucions especials. 
  
Setè.- Notificar individualment a cada subjecte passiu les quotes que 
corresponguin. 
  
Vuitè.- Aplicar l’Ordenança fiscal núm. 6, ordenança general reguladora de 
Contribucions especials en tot el que no estigui previst en aquesta acord.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde dóna la paraula a la secretaria-interventora. 
 
La secretària que subscriu explica que  en el Ple de la corporació de data 17 
de gener de 2019 es va aprovar l’expedient d’imposició i ordenació de les 
contribucions especials com a com a conseqüència de l’execució de les 
obres dins l’àmbit del Polígon Industrial La Cort, “Projecte de portada 
d’aigües residuals de l’actuació La Cort de Cardona. Lot 1” i  “Reparació de 
les voreres afectades pel creixement de les arrels dels arbres plataners del 
Polígon Industrial La Cort de Cardona”. 
 
Un cop aprovat es va detectar un error material en el projecte de les 
contribucions especials, que es va reproduir en l’acord de Ple. 
Concretament, el mètode definit per l’Ajuntament per aplicar el mòdul de 
repartiment és el del valor cadastral de la parcel·la vers l’edificabilitat 
màxima, però en la memòria del projecte es va produir un error de 
transcripció i es va fer constar com a mètode de repartiment el de la 
superfície de la parcel·la en metres quadrats vers l’edificabilitat màxima. 
Es tracta, per tant, de corregir l’error detectat, i per això es deixa sense 
efecte l’acord adoptat i es planteja adoptar un nou acord plenari,  on 
s’expressi el mòdul de repartiment de manera correcta. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals, que no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
2.1.2.- EXPEDIENT 453/2019. DICTAMEN RELATIU A 
L’AMORTITZACIÓ DE DUES PLACES DE LA POLICIA LOCAL DE 
CARDONA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 



  

  

“ANTECEDENTS DE FET 
 
Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Cardona, en sessió celebrada el dia 17 de 
gener de 2019, va aprovar inicialment la plantilla de personal per a l’any 
2019. Durant el període d’informació pública no s’hi va presentar cap 
reclamació o al·legació, de manera que va quedar aprovada definitivament, 
publicant-se íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
de data 22 de febrer de 2019. 
 
Segon.- Durant el mes de gener de 2019 han accedit a la jubilació 
anticipada dos integrants de la plantilla adscrits a la Policia Local, acollint-se 
a allò previst en el Reial Decret 1449/2018, de 14 de desembre, pel qual 
s’estableix el coeficient reductor de l’edat de jubilació en favor dels policies 
locals al servei de les entitats que integren l’Administració Local: 
 

- El Sr. Àngel Navarro Caja, que ocupava la plaça de sergent 
- El Sr. José Ciria Garcia, que ocupava la plaça d’agent 

 
Tercer.- En l’acta de la mesa de negociació del personal funcionari subscrita 
en data 5 de desembre de 2018 es va acordar el redimensionament de la 
plantilla del Cós de la Policia Local, de manera que quan les places 
esmentades quedin vacants per motiu de jubilació anticipada, es proposi al 
Ple la modificació de la plantilla de personal per tal d’amortitzar una plaça 
de sergent i una plaça d’agent. 
 
Quart.- Vist l’informe de Secretaria relatiu a la modificació de la plantilla en 
base a un plantejament de caràcter organitzatiu i econòmic que consisteix 
en amortitzar dos places de la Policia Local: una plaça de sergent i una 
plaça d’agent, i en compliment de l’acord del Ple de data 28 de desembre de 
2018 d’actualització del Pla d’Ajust de l’Ajuntament de Cardona 2013-2022. 
 
 
FONAMENTS JURÍDICS 
 
Primer.- Es conseqüència del principi d’autonomia municipal reconegut a 
l’article 140 de la Constitució, la competència sobre l’autoorganització dels 
ens locals tal com estableix l’article 4art de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local i l’article 8, núm. 1, del Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
L’autoorganització s’exerceix servint els interessos públics que els són 
encomanats i d’acord al principi d’eficàcia, en virtut de l’article 6 de la Llei 
de bases i l’article 7, núm. 1 de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
Segon.- En l’àmbit del personal al servei dels ens locals, les facultats 
d’autoorganització es desenvolupen a través de la plantilla i relació de llocs 
de treball (articles 283 i següents del Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya). 
 



  

  

L’article 27, punt 1 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova 
el reglament del personal al servei dels ens locals permet la modificació de 
la plantilla amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la 
seva vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per a 
l’ampliació, supressió i millora dels existents que no admetin demora per a 
l’exercici següent, com també si respon a criteris d’organització 
administrativa interna”. 
 
S’han tingut presents els articles 69 i 72 de l’EBEP, i l’article 22.3.i) de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del règim local, els articles 291 i 294 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text refós de la Llei 
municipal i del règim local de Catalunya, acreditant-se el compliment dels 
requeriments exigits per l’article 21.1.2 i 21.2 de la Llei 36/2014, de 28 de 
desembre, de Pressupostos generals de l’Estat. 
 
Tercer.- És competència del Ple la tramitació de la modificació de la plantilla 
i de la RLT: article 52, núm. 2, j) del Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, pel qual s’aprova la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya. Donat que es tracta d’actes administratius amb pluralitat de 
destinataris s’ha de publicar íntegrament al BOP. 
 
Tanmateix, pel que fa al procediment, la modificació de la plantilla exigeix la 
mateixa tramitació que l’aprovació del pressupost o de les seves 
modificacions: article 126.3 del Text refós de les disposicions vigents en 
matèria de règim local, aprovat per RD legislatiu 781/1986, de 18 d’abril. 
 
Quart.- La proposta de plantilla respecta els límits continguts als articles 18 
i 19 de la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de pressupostos generals de l’Estat per 
l’any 2018, específicament pel que fa al límit de la massa salarial del 
personal laboral i les limitacions a la incorporació d’efectius. 
 
Cinquè.- D’acord amb l’article 37 de la Llei 7/2007, de 12 abril, de l’Estatut 
Bàsic de l’Empleat Públic (EBEP) i l’article 34.2 de la Llei 9/1987, de 12 de 
juny, d’òrgans de representació, modificada per la Llei 18/1994, de 30 de 
juny i l’article 6 de la Llei 11/1985, de 2 d’agost, de llibertat sindical i per la 
Llei 7/1990, es preveu la negociació prèvia amb les organitzacions sindicals, 
i que aquesta s’ha plantejat, tal i com s’acredita en l’expedient, en data 5 
de desembre de 2018. 
  
 
Pels motius anteriors, aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable 
de la Comissió informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS: 
 

Primer.- Aprovar la modificació de la plantilla de personal de l’Ajuntament 
de Cardona per a l’exercici 2019, aprovada inicialment pel Ple de la 
corporació en data 17 de gener de 2019, amortitzant, per raons 
d’organització interna i eficiència econòmica, les dues places següents, 



  

  

d’acord amb el que disposa el Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament al servei de les entitats locals: 
 

PERSONAL FUNCIONARI Grup-Subgrup 
Sergent C1 
Agent C1 

 
D’acord amb això en resulta la plantilla de personal per a l’any 2019 
següent: 
 

PERSONAL FUNCIONARI

Subescala Secretaria-Intervenció

     Secretari/ària-Interventor/a A1 1 1

Escala d'administració general

     Subescala tècnica A1 1 1

     Subescala administrativa C1 6 6

Escala d'administració especial

Subescala tècnica

     Arquitecte/a A1 1 1

     Enginyer/a A1 1 1

     Tècnic/a arqueòleg A1 1 1

     Tècnic/a arxiver/a A1 1 1

     Tècnic/a d'intervenció i serveis econòmics A2 1 1

     Tècnic/a mig aparellador/a A2 1 1

Subescala de serveis especials

Classe comeses especials

     Auxiliar de biblioteca C2 1 1

Classe policia local

     Caporal C1 1 1

     Agent C1 4 3 7

PERSONAL LABORAL 

     Tècnic/a mig aparellador/a A2 1 1

     Treballador/a social A2 1 1

     Educador/a social A2 1 1

     Tècnic/a de promoció econòmica A2 1 1

     Tècnic/a d'esports A2 1 1

     Professor/a escola d'adults A2 1 1

     Tècnic/a de comunicació i participació A2 1 1

     Tècnic/a mig d'habitatge A2 1 1

     Auxiliar administratiu C1 3 3

     Treballador/a familiar C2 1 1 2

     Auxiliar de la llar C2 1 1 2

     Monitor de la ludoteca C2 1 1

Personal d'oficis

     Oficial cap de brigada C2 1 1

     Oficial 1a de serveis varis (brigada) C2 6 6

     Operari de brigada E(AP) 3 3

     Peó-Conserge d'instal·lacions municipals E(AP) 1 1

     Conserge d'edificis i instal·lacions municipals E(AP) 1 1 2

PLANTILLA  DE PERSONAL ANY 2019

Grup-

Subgrup

Places

Ocupades Vacants Total

Funcionaris d'habilitació estatal

 
 
Segon.- Sotmetre l’acord anterior a informació pública per termini de 
quinze dies mitjançant anunci a publicar al BOP i al taulell d’anuncis de 
l’ajuntament, als efectes de que es puguin formular reclamacions. El termini 
d’informació pública es començarà a comptar des de l’endemà de l’anunci 
de publicació. Cas que no es presentin reclamacions o al·legacions, l’acord 
esdevindrà aprovat definitivament. Tanmateix, cas que es presentin 
reclamacions o al·legacions, s’haurà de convocar Ple dins dels trenta dies 
següents a la finalització del període d’informació pública als efectes de 
resoldre i, en el seu cas, aprovar definitivament l’acord. 



  

  

 
Tercer.- Aprovat definitivament l’acord, publicar-ho íntegrament al BOPB.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde dóna la paraula a la secretaria-interventora. 
 
La secretària que subscriu explica que durant el mes de gener han accedit a 
la jubilació anticipada dues persones integrants de la Policia Local, acollint-
se al Reial Decret 1449/2018, de 14 de desembre. En concret, l’ocupant de 
la plaça de sergent i un agent. 
 
D’acord amb això i tal i com es va establir en la mesa de negociació del 
personal funcionari, es planteja un redimensionament de la plantilla de la 
Policia Local, procedint a amortitzar aquestes dues places de sergent i 
d’agent de la plantilla de personal. 
 
L’alcalde explica que fa temps que es reivindicava que els policies locals 
poguessin accedir a la jubilació anticipada. Un cop aprovada la normativa a 
Cardona hi han pogut accedir dos integrants d’aquest cós, i gràcies a l’acord 
obtingut en la negociació col·lectiva aquestes jubilacions anticipades 
comporten un redimensionament de la plantilla. Per això vol agrair l’esforç 
de tots els agents durant tot el temps de negociació i també de la regidora 
de Governació, que ha vetllat de prop el tema. Creu que amb l’amortització 
d’aquestes dues places queda una policia ben dimensionada i permet 
promoure unes millores positives pel cós, que seran objecte del següent 
punt del ple. 
 
Destacar un cop més l’esforç de la regidora durant aquests quatre anys al 
capdavant de la Policia Local i la felicita per l’acord adoptat, que deixa la 
policia en millors condicions i amb un bon clima laboral, amb les seves 
reivindicacions bastant complertes. 
 
També vol agrair la dedicació dels dos agents que s’han jubilat 
anticipadament pels anys de servei prestat a l’Ajuntament d Cardona. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC demana si amb 
l’amortització d’aquestes dues places quedaran els serveis coberts, i si hi ha 
previsió d’augmentar les hores extres. 
 
La Sra. Maite Barrera, regidoria delegada de Governació explica que ja fa 
temps que la Policia Local està treballant amb menys efectius, degut a les 
baixes d’alguns agents, i s’ha  pogut comprovar que es podien cobrir els 
serveis. En el torn més conflictiu que és el de nit i els caps de setmana, de 
sis de la tarda a sis del matí, hi ha dues persones. I en els torns de dia hi ha 



  

  

un sol agent, seguint el mateix horari que des de fa un any i mig o dos 
anys. Hi ha el compromís de la mateixa policia per poder cobrir els torns 
quan es produeixin baixes o hi hagi dies personals d’algun agent. 
 
El Sr. Casas celebra la millora i l’acord adoptat. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, portaveu del Grup Municipal del PDeCAT demana el 
número d’agents que quedaran després de l’amortització de les dues places. 
 
El Sr. Estruch respon que són set efectius, sis funcionaris i un interí. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
2.1.3.- EXPEDIENT 463/2019. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE 
L’AJUNTAMENT DE CARDONA PER A L’EXERCICI 2019. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Primer.- L’article 16 de la Llei 30/1984, de 2 d’agost, de mesures per a la 
reforma de la funció pública i l’article 74 del Reial Decret  Legislatiu 5/2015, 
de 30 d’octubre, pel que s’aprova el text refós  de la Llei de l’Estatut  Bàsic 
de l’Empleat Públic, estableixen que les corporacions locals formaran la 
Relació de Llocs de Treball (RLT) existents en la seva organització. 
  
Segon.- Atès el que disposen els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 
1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la refosa en un text únic dels 
preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria de 
funció pública. 
  
Tercer.- Atès que la modificació de la plantilla de personal per l’exercici 2019 
preveu l'amortització de dues places adscrites a la Policia Local: la plaça de 
sergent i una plaça d'agent. Això implica suprimir el lloc de treball de 
sergent de la Policia Local i la fitxa corresponent (4.001, Sergent) en 
l'annex de la RLT. 
  
Quart.- Atès que en la RLT s’han de realitzar, a més, les modificacions que 
s’enumeren a continuació: 
  
1.- L'adequació singular de les retribucions complementàries de dos llocs de 
treball de la Policia Local: caporal i agent. Aquesta adequació singular 
s'efectua d'acord amb la valoració de llocs de treball de la Policia Local de 
l'Ajuntament de Cardona realitzada per l'empresa Rational Time de juliol de 



  

  

2018 i recollida a l'acta de la mesa de negociació del personal funcionari de 
data 5 de desembre de 2018, d'acord amb el següent: 
  

- Aplicació dels nivells de complement de destinació establerts a 
l'estudi de valoració de llocs de treball desenvolupat per l'ajuntament 
de Cardona, diferenciant en funció de si l'agent és funcionari de 
carrera, interí o en pràctiques, i si porta arma  o no,  per reconèixer 
els diferents perfils d'expertesa, formació i responsabilitat dels 
diferents agents, i d'acord amb el quadre següent: 

  

  CD anterior CD modificat 

Caporal 15 19 

Agent funcionari de carrera 14 18 

Agent en practiques amb arma 14 17 

Agent en pràctiques sense arma 14 16 

Agent interí amb arma 14 17 

Agent interí sense arma 14 15 
  
 S’aplicarà retroactivament des de febrer de 2019. 

 
- Modificació del complement específic incloent el subfactor de 

nocturnitat: el personal de la Policia Local que presti els seus servei 
totalment en horari nocturn (entre les 22:00 i les 6:00 hores) 
percebran, en concepte de subfactor de nocturnitat del complement 
específic, una quantitat equivalent a 9,08 euros. En el cas que es 
realitzin torns en els quals s'inclogui alguna hora efectiva de treball 
entre les 22:00 hores i les 6.00 hores es percebrà la part 
proporcional, és a dir, 1,135 euros per hora. En el supòsit que es 
percebi la retribució per hora extra, s'aplicarà l'import corresponent a 
l'hora extra. Aquest subfactor s'aplicarà a partir de febrer de 2019. 

  
2.- Modificar la denominació del lloc de treball de caporal, per “Caporal en 
Cap de la policia local” i actualitzar la fitxa corresponent (4.002, Caporal) en 
l'annex de la RLT,  com a conseqüència de la supressió de la plaça i el lloc 
de treball de sergent i cap de la policia local. 
  
3.- Actualitzar el Complement Específic d’acord amb els següents 
increments ja aprovats: 
  

- L'increment retributiu previst a la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de 
Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2018 i d'un 1,5% per a 
tot el personal a partir de 1 de gener de 2018 i del 0,25% des d' 1 de 
juliol de 2018. 

- L'increment retributiu previst al Reial Decret Llei 24/2018, de 21 de 
desembre, pel qual s'aproven les mesures urgents en matèria de 
retribucions en l'àmbit del sector públic del 2,25% des d'1 de gener 



  

  

de 2019.  
  
4.- Incrementar de 20 hores setmanals de temps de treball a jornada 
complerta el lloc de treball laboral de Tècnic de comunicació i participació 
(codi 2.3 i fitxa 2.003), amb el consegüent increment en el Complement 
Específic que queda establert en 5.986,63 euros. 
  
5.- Atès que d’acord amb l’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de 
bases de règim local i 52.2.j del Decret Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova 
el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, correspon al 
Ple l’aprovació de la RLT. Tanmateix, pel que fa al procediment, la 
modificació de la plantilla exigeix la mateixa tramitació que l’aprovació del 
pressupost o de les seves modificacions: article 126.3 del Text refós de les 
disposicions vigents en matèria de règim local, aprovat per RD legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril. Per contra, l’aprovació de la RLT i la seva 
modificació no exigeix aquesta tramitació sinó la ordinària que correspon a 
un acte administratiu, tal com ho té declarat el Tribunal Suprem des de la 
seva sentència de 14 de febrer de 2014. 
  
  
L'Alcalde-President, previ informe de la Comissió informativa, proposa al Ple 
de la Corporació, l'adopció dels següents 
   

ACORDS 
 
  

Primer.- Aprovar la modificació de la RLT de l’Ajuntament de Cardona per 
a l'exercici 2019 i les fitxes de personal afectades, d’acord amb el que es 
diu a continuació: 
  
1.- Suprimir el lloc de treball de sergent de la Policia Local i la fitxa 
corresponent en l'annex de la RLT (fitxa 4.001, Sergent, de l'Àrea de 
Seguretat Ciutadana. 
  
2.- Adequar les fitxes descriptives dels llocs de treball de caporal i agent de 
la Policia Local d'acord amb el projecte de valoració de llocs de treball de la 
Policia Local de Cardona desenvolupat el juliol de 2018 (fitxa 4.003, Agent, 
de l'Àrea de Seguretat Ciutadana). 
  
3.- Incloure una nova fitxa descriptiva de lloc de treball d'agent interí 
d'acord amb el projecte de valoració de llocs de treball de la Policia Local de 
Cardona desenvolupat el juliol de 2018. 
  
4.- L'adequació singular de les retribucions complementàries de dos llocs de 
treball de la Policia Local: caporal i agent. Aquesta adequació singular 
s'efectua d'acord amb la valoració de llocs de treball de la Policia Local de 
l'Ajuntament de Cardona realitzada per l'empresa Rational Time de juliol de 
2018 i recollida a l'acta de la mesa de negociació del personal funcionari de 
data 5 de desembre de 2018, d'acord amb el següent: 
  



  

  

- Aplicació dels nivells de complement de destinació establerts a 
l'estudi de valoració de llocs de treball desenvolupat per l'ajuntament 
de Cardona, diferenciant en funció de si l'agent és funcionari de 
carrera, interí o en pràctiques, i si porta arma  o no,  per reconèixer 
els diferents perfils d'expertesa, formació i responsabilitat dels 
diferents agents, i d'acord amb el quadre següent: 

  

  CD anterior CD modificat 

Caporal 15 19 

Agent funcionari de carrera 14 18 

Agent en practiques amb arma 14 17 

Agent en pràctiques sense arma 14 16 

Agent interí amb arma 14 17 

Agent interí sense arma 14 15 
  

S’aplicarà retroactivament des de febrer de 2019. 
  

- Modificació del complement específic incloent el subfactor de 
nocturnitat: el personal de la Policia Local que presti els seus servei 
totalment en horari nocturn (entre les 22:00 i les 6:00 hores) 
percebran, en concepte de subfactor de nocturnitat del complement 
específic, una quantitat equivalent a 9,08 euros. En el cas que es 
realitzin torns en els quals s'inclogui alguna hora efectiva de treball 
entre les 22:00 hores i les 6.00 hores es percebrà la part 
proporcional, és a dir, 1,135 euros per hora. En el supòsit que es 
percebi la retribució per hora extra, s'aplicarà l'import corresponent a 
l'hora extra. Aquest subfactor s'aplicarà a partir de febrer de 2019. 

 
5.- Modificar la denominació del lloc de treball de caporal, per “caporal en 
cap de la policia local” i actualitzar la fitxa corresponent en l'annex de la RLT 
(fitxa 4.002, Caporal, de l'Àrea de Seguretat Ciutadana), com a 
conseqüència de la supressió de la plaça i el lloc de treball de sergent i cap 
de la policia local. 
  
6.- Actualitzar el Complement Específic d’acord amb els següents 
increments ja aprovats: 
  

- L'increment retributiu previst a la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de 
Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2018 i d'un 1,5% per a 
tot el personal a partir de 1 de gener de 2018 i del 0,25% des d' 1 de 
juliol de 2018. 

- L'increment retributiu previst al Reial Decret Llei 24/2018, de 21 de 
desembre, pel qual s'aproven les mesures urgents en matèria de 
retribucions en l'àmbit del sector públic del 2,25% des d'1 de gener 
de 2019.  

  



  

  

7.- Incrementar de 20 hores setmanals de temps de treball a jornada 
complerta el lloc de treball laboral de Tècnic de comunicació i participació 
(codi 2.3 i fitxa 2.003), amb el consegüent increment en el Complement 
Específic que queda establert en 5.986,63 euros. 
 
Segon.- Publicar les modificacions esmentades en l'acord anterior al tauler 
d’anuncis de la corporació, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
  
Tercer.- Notificar dita modificació als representants dels treballadors i als 
interessats. 
  
Quatre.- Trametre còpia d’aquests acords i els seus annexes a 
l'Administració de l'Estat i al Departament de Governació i Administracions 
Públiques de la Generalitat de Catalunya d’acord amb el que disposa l’article 
127 del Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim 
Local, aprovat per Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde dóna la paraula a la secretaria-interventora. 
 
La secretària que subscriu explica els canvis que es plantegen en la 
modificació de la RLT per a l’exercici 2019, i que consisteixen, bàsicament, 
en el següent: 
 

• L’adequació singular de les retribucions complementàries de dos llocs 
de treball (agent i caporal) de la Policia Local, d’acord amb la 
valoració de llocs de treball desenvolupada i recollida a l’acta de la 
mesa de negociació del personal funcionari. 

• La modificació del lloc de treball de “caporal” per “caporal en cap de 
la Policia Local” i actualització de la fitxa corresponent. 

• Actualitzar el complement específic d’acord amb els increments 
retributius aprovats d’acord amb la Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat per al 2018 i el Reial Decret Llei 24/2018, de 21 de desembre. 

• Incrementar la jornada prevista per al lloc de treball de tècnic de 
comunicació i participació de jornada parcial a complerta, amb el 
corresponent increment del complement específic. 

 
Intervé l’alcalde i explica que la modificació de la jornada del tècnic de 
comunicació i participació es déu al fet que l’ajuntament sempre havia 
comptat amb un tècnic a jornada completa, però es va rebaixar la dedicació 
prevista a vint hores per motius pressupostaris. Actualment aquesta plaça 
està ocupada per personal temporal, i el que es farà és treure-la per mitjà 
de convocatòria pública públic perquè es pugui ocupar de manera definitiva. 
 
Ara estem en època pre-electoral i per tant l’equip de govern considera que 
no és un moment adient per plantejar aquest tipus de convocatòries, però 
entenen que el proper govern haurà de convocar aquesta i altres places que 



  

  

s’han d’acabar de consolidar. 
 
Els altres punts són els relatius a les modificacions en l’àmbit de la Policia 
Local, com a producte de les amortitzacions de les dues places i de les 
adequacions singulars realitzades en els llocs de treball d’agent i caporal. 
 
L’equip de govern està orgullós de l’acord assolit, no només pel que suposa 
a nivell de redimensionament de la plantilla, sinó per la justa millora del 
complement específic que s’incorpora recollint la valoració tècnica realitzada 
d’aquests dos llocs de treball. En aquest sentit reitera el compromís 
d’aquest govern amb el cós i en promoure la convocatòria amb caràcter 
definitiu de la plaça d’interí durant aquest any 2019 per continuar 
consolidant i modernitzant la Policia Local. 
  
 
L’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del grup municipal del PSC intervé dient que 
valora positivament el pacte al qual s’ha arribat, ja que les dues parts en 
surten beneficiades. Des del seu grup volen donar suport als agents i 
desitgen poder continuar treballant en la millora del cós, en tant que això és 
bo per la policia, per l’ajuntament i per la ciutadania i el servei que es 
presta. 
 
 
Per part del PDeCAT intervé la Sra. Rosa Ruiz, que demana quan sortirà la 
convocatòria per la cobertura de la plaça de l’agent. 
 
L’alcalde explica que preveu que sigui el 2019, però no consideren adient 
que sigui abans de les eleccions.  
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

  

 
B) ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
 
3.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
3.1.- ALCALDIA.- 
 
3.1.1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0005 AL NÚM. 0055 DE 2019. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0005 al núm. 0055 del 2019 dictats per l'Alcaldia-Presidència: Art. 
22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, intervé plantejant 
un parell de qüestions en relació als acords adoptats per Junta de Govern 
Local. 
  
Primerament es refereix a la Junta de Govern Local del dia 19 de febrer de 
2019: el punt 5.2 feia referència a l’enllumenat del carrer Balmes de la 
Coromina. I demana com és que si el carrer ja està urbanitzat és 
l’ajuntament el que assumeix la despesa de l’enllumenat. 
 
L’alcalde respon dient que és una petició dels veïns de la Coromina, en tant 
que és un carrer molt transitat, i creuen que és del tot necessari posar-hi 
llum pública. Pel que fa a la il·luminació en el sector de La Plantada, i com 
que no està urbanitzat, el que s’ha fet és dotar els espais amb una 
il·luminació provisional,  que ja es preveurà de manera definitiva quan se’n 
promogui la urbanització. 
 
L’altre punt que comenta el Sr. Casas fa referència a la Junta de Govern 
Local de data 12 de febrer de 2019, relatiu a les bestretes de la llar 
d’infants. Demana el motiu d’aquest pla de bestretes i  si l’ajuntament ha 
requerit a la Generalitat per l’impagament de les subvencions d’anys 
anteriors. 
 
La Sra. Aida Molner, tinent d’alcalde delegada d’Hisenda explica que 
l’Ajuntament ja fa varis exercicis que aprova i realitza bestretes en el 
pagament tant a la llar d’infants com a l’escola de música, perquè és la 
manera que ambdós serveis puguin prestar-se adequadament i atendre les 
seves necessitats de tresoreria. 



  

  

 
La secretària que subscriu comenta que s’ha redactat una proposta de  
conveni a subscriure tant amb la llar d’infants com amb l’escola de música 
per recollir el règim de bestretes anuals fins que es tornin a licitar els dos 
serveis.  
 
L’alcalde comenta que ja fa temps que es fa així per garantir l’estabilitat 
dels serveis, que són fonamentals. A dia d’avui la Generalitat no ha explicat 
com tornarà el deute a la Diputació pels diners que ha avançat  en concepte 
de subvenció per a escoles de música i llars d’infants. I que les associacions 
municipalistes estan plantejant com articular la reclamació per part dels 
ajuntaments per a les subvencions a les llars d’infants municipals. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, Portaveu del Grup Municipal del PDeCAT demana si al 
carrer Sant Onofre també s’hi posarà il·luminació. 
 
L’ alcalde comenta que no està previst. 
 
 
 
 
C.- ASSUMPTE SOBREVINGUT.- 
 
Es vota la inclusió a l’ordre del dia de la moció relativa a la commemoració 
del dia internacional de les dones. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet l’adhesió a votació, la qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
5.1.1.- EXPEDIENT 477/2019. MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 
RELATIVA A LA COMMEMORACIÓ DEL DIA INTERNACIONAL DE LES 
DONES. 
 
A continuació, la Secretària que subscriu, llegeix la Moció, següent: 
 
“MOCIÓ COMMEMORACIÓ DEL DIA INTERNACIONAL DE LES DONES. 
 
Exposició de motius: 
  
De nou, el 8 de març de 2019, commemorarem el Dia Internacional de les 
Dones, una data d’homenatge als moviments a favor dels drets de les dones 
i de reivindicació per continuar fent evidents les desigualtats de gènere. Una 
reivindicació que va més enllà d’aquesta data i impregna tots els dies de 
l’any, l’acció de les administracions públiques i de totes i cadascuna de les 
persones que conformen la nostra societat. 



  

  

  
Tot i els avenços realitzats, les desigualtats i les discriminacions cap a les 
dones encara estan presents. Les situacions de vulnerabilitat són més crues 
per a les dones, i això es tradueix en una major precarietat laboral 
d’aquestes i una feminització de la pobresa, entre d’altres. De fet, un 
informe recent elaborat per la PAH, l'Observatori DESC, l'Aliança contra la 
Pobresa Energètica (APE), Enginyeria Sense Fronteres (ESF) i l'Agència de 
Salut Pública de Barcelona  fa evident que un 78% de les víctimes de 
pobresa energètica són dones. Però la discriminació no queda aquí. Més 
d’un 70% dels contractes a temps parcials ho són de dones. I en aquesta 
mateixa línia l’Observatori Dona i Empresa assenyala que més del 70% de 
les empreses no tenen cap dona als seus Consells d’Administració. Això 
contrasta amb l’àmbit educatiu, a on les dones representen el 60% de les 
llicenciades i en canvi els càrrecs de més rellevància, en tots els sectors, 
continuen sent ocupats majoritàriament per homes. El sostre de vidre 
doncs, encara no s’ha trencat i segueix limitant les possibilitats d’ascens de 
les dones. 
  
Segons l’últim informe de la Generalitat, la bretxa salarial entre homes i 
dones se situa al conjunt de Catalunya del 26% el 2017 però que s'accentua 
fins el 43% entre els sectors amb ingressos més baixos. Les dades recents 
indiquen que tendeix a agreujar-se. Qüestió que hem d’abordar per 
eradicar-la.  
  
Cal seguir reivindicant el dret de les dones a decidir sobre el propi cos i el 
dret a una maternitat lliure i segura, vetllant també perquè les dones joves 
de 16 i 17 anys puguin exercir aquest dret lliurement.  
  
Cal continuar apostant de forma decidida per polítiques de conciliació de la 
vida personal, familiar i laboral per garantir que les dones tinguin dret a  
gaudir de temps de lleure i participació de la mateixa manera que ho fan els 
homes. Això implica que, també, és important replantejar els permisos de 
maternitat i paternitat apostant per permisos iguals i intransferibles. A més, 
cal continuar treballant per implantar al nostre municipi uns horaris més 
racionals. 
  
Estem immersos en una cultura heteropatriarcal que acaba en una idea de 
masculinitat molt concreta i acceptada majoritàriament, que es tradueix en 
hegemonia de la dominació. Darrerament, s’ha fet evident amb més 
intensitat l’existència de violències en l’àmbit laboral, familiar i de la parella 
a través de diferents manifestacions.  I hem de combatre-la. 
  
Apel·lem a la mobilització a favor dels drets de les dones, avui i cada dia de 
l’any, per seguir contribuint a una societat més justa i igualitària que faci de 
la República Catalana una República Feminista de dones i homes lliures. 
  
 
Per tots aquests motius, els grups municipals de l’Ajuntament de Cardona 
proposen d’adopció dels següents 
  



  

  

ACORDS 
  
Primer. L’Ajuntament de Cardona manifesta el seu compromís per 
continuar treballant pels drets de les dones, en col·laboració amb les 
entitats de dones del municipi i rebutjant qualsevol tipus de discriminació i 
violència. 
  
Segon. Continuar treballant amb les empreses del municipi per l’elaboració 
de plans d’igualtat que facin possible la reducció de la bretxa salarial, la 
promoció de dones als càrrecs de decisió, la formació del personal en 
matèria d’igualtat i l’adopció de mesures que permetin la conciliació de la 
vida personal, familiar i laboral. 
  
Tercer. Continuar treballant per la prevenció de qualsevol tipus de 
discriminació cap a les dones i de l’assetjament sexual o per raó de sexe en 
qualsevol espai, fent especial incidència en l’àmbit laboral i els espais d’oci. 
Tot creant Plans d’Igualtat i Protocols de prevenció i abordatge de 
l’assetjament en compliment de la Llei 17/2015, de 21 de juliol, d'Igualtat 
efectiva de dones i homes.  
  
Quart. Donar suport a la iniciativa de la Vaga Internacional de Dones 
realitzada per les feministes de diferents països del món i convocada a 
Catalunya pel conjunt del Moviment Feminista i els sindicats.  
  
Cinquè. Tenir la perspectiva de gènere com a eix central de les actuacions 
de l’Ajuntament i de les polítiques fetes des del govern municipal. En aquest 
sentit, implementar polítiques que redueixin els casos de pobresa 
energètica que, en gran mesura, afecten a dones grans que viuen soles. 
  
Sisè. Comprometre’ns a treballar per l’avanç de la societat cap a la igualtat 
de gènere, rebutjant qualsevol retrocés en drets i llibertats per a les dones. 
  
Setè. Comunicar aquest acord a l’associació de dones del municipi, als 
grups polítics al Parlament de Catalunya, a l’Institut Català de les Dones i a 
les entitats municipalistes.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que la moció es presenta conjuntament pels tres grups i 
dóna la paraula a la segona tinent d’alcalde. 
 
La Sra. Molner explica que en el documental que es va emetre a TV3  sota 
el títol “Per què es queixen les dones?” es feien reflexions molt interessants 
que plantegen la necessitat de reivindicar els drets de les dones i evidenciar 
les desigualtats de gènere existents. Així, el 8 de març de l’any, passat 
milers de persones van sortir al carrer per denunciar les discriminacions, 
l’assetjament i la violència contra les dones. Però tot i aquesta mobilització 
cal preguntar-se si veritablement les coses han canviat i el documental 
parla i posa en evidència que encara no vivim en una igualtat real. 



  

  

   
Demà, dia 8 de març de 2019 hi ha convocada una vaga feminista 
internacional. Com a govern, estem plenament compromesos amb la 
igualtat, i per això tenim un pla d’igualtat, i treballarem per renovar-lo i 
actualitzar-lo. L’equip de Serveis Socials també està treballant en matèria 
de violència de gènere. 
 
Com diu l’escriptora Sonia Moll. “sento que a les dones ens han pres la 
capacitat de defensar-nos”. Tant de bo no haguem de reivindicar més 
aquest dia, i els nostres fills i filles visquin en una igualtat real. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, Portaveu del Grup Municipal socialista, intervé dient que 
comparteix el text que el PSC ha elaborat en motiu d’aquesta 
commemoració: 
 
“Aquest 8 de Març, Dia Internacional de Drets de les Dones, la societat i la 
democràcia ens hi juguem molt. Estem vivint l’amenaça real cap a les 
polítiques feministes, tant a nivell internacional (Trump, Putin, Bolsonaro...), 
com a nivell estatal amb la irrupció de formacions polítiques absolutament 
reaccionàries i la radicalització dels partits de dretes que recuperen els seus 
discursos més retrògrads i contraris als drets de les dones. Tot i així, també 
vivim amb esperança l’enfortiment del moviment feminista, amb la 
implicació copartícep de dones i homes que es rebel·len front el sistema 
patriarcal i exigeixen governs que donin respostes efectives als greus 
problemes que pateixen més de la meitat de la població. 
 
Com a socialistes, estem compromeses i compromesos amb el canvi social 
que impulsa el feminisme. No podrà haver-hi veritable transformació si no 
es compta de manera essencial amb les dones, amb la seva participació i 
contribució. Per això, i ambla igualtat com a pilar, hem abanderat de la mà 
del moviment feminista totes les conquestes per a les dones. 
 
Amb orgull, hem de reivindicar que les dones només han avançat en drets 
amb governs liderats pel feminisme socialista, perquè sempre hem prioritzat 
la defensa dels drets de les dones per sobre de lluites de banderes 
identitàries i perquè som el partit dels “Fets, no només paraules”.” 
 
 
A continuació intervé la Sra. Rosa Ruiz, Portaveu del Grup Municipal del 
PDeCAT i anomena dones de tanta importància com Marie Curie, premi 
Nobel; Rosa Parks, defensora dels drets fonamentals; Valentina Tereshkova, 
primera dona en anar a l’espai; Rosa Luxemburg, gran política de 
l’actualitat, Isona Passola, directora de l’Acadèmia de Cine Català; Carme 
Forcadell, presa política...  
 
Ens cal tenir molta educació per poder relacionar els noms amb la paraula 
que els pertoca. Ni feminisme ni masclisme. Quanta gent sap que el 
masclisme el que fa es matar-nos? Quanta gent sap que el feminisme vol la 
igualtat real? Quantes vegades ens han dit que som feixistes? Sabem la 



  

  

definició d’aquestes paraules? Queda clar que no. Al segle XXI encara no es 
tenen clars aquests conceptes. Però demà és el dia que tots parlarem del 
feminisme. I des del seu grup recolzen fermament la igualtat. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet la moció a votació, la qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
 
D.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
 
Per part del grup municipal del PSC es plantegen els següents precs i 
preguntes: 
 

1) En primer lloc, el Sr. Casas comenta que han rebut queixes relatives a 
despreniment en diverses façanes que estan en mal estat i suposen 
un perill. Es dóna aquesta situació en una façana situada al carrer 
Fonteta, prop del pavelló, a la banda esquerra, i també n'hi ha un 
altre cas al carrer de les Flors. Per això, consideren que s’ha d’actuar 
al respecte i tot i ser parcel·les particulars, si el propietari no hi 
intervé per rehabilitar-les, intervenir-hi subsidiàriament. A nivell 
d'espai públic, les escales que hi han per accedir al CAP també estan 
en molt mal estat, així com la zona del carrer Bon dia, a la 
Urbanització Fontelles, perquè hi ha voreres on ha baixat el terreny i 
queden esglaons perillosos. Per això demana que es revisi i s'hi actuï. 

 
El tinent d'alcalde delegat d'Urbanisme, Sr. Joan Hernández, contesta que 
pren nota dels diferents espais que ha enunciat a efectes de posar-ho en 
coneixement dels Serveis tècnics municipals perquè informin i actuïn al 
respecte. I demana al portaveu socialista que si li arriba la informació d'una 
façana o un edifici en mal estat on hi puguin haver despreniments o perills 
per a la seguretat dels ciutadans, ho faci arribar immediatament per tal 
d'actuar-hi, sense haver d'esperar-se al Ple.  
 
 

2) Continua el portaveu socialista amb una consideració adreçada a la 
regidoria de Medi Ambient en relació als coloms i les rates. Comenta 
que hi va haver un temps en que semblava que aquest tema estava 
controlat i la població de coloms anava minorant. Ara sembla que no 
s'actuï i també s'ha rebut queixes respecte les rates. 

  
La regidora de Medi Ambient explica que en relació al tema dels coloms 
s'està intervenint i s'ha tornat a posar l’aliment per reduir la població 



  

  

d'aquestes aus. De fet, just avui l'empresa encarregada del contracte a 
vingut a desenvolupar aquests treballs. Referent a les rates l'ajuntament té 
contractada una empresa que cada tres o quatre mesos intervé a les 
clavegueres. De fet es va parlar amb l’empresa per si poden fer alguna 
actuació addicional perquè van arribat queixes en aquest sentit de l’escola 
Vedruna. S’ha esbrinat d’on surten les rates, i l'escola parlarà amb 
l’empresa per solventar-ho. El servei de desratització del clavegueram 
municipal es realitza i està al dia. 
 
 

3) Continua el Sr. Casas en referència a  l’escrit que va publicar 
l’ajuntament sobre el servei de recollida de mobles que es realitza els 
dissabtes. Remarca que va bé que la gent conegui el servei que 
s'ofereix i no abandoni els mobles al costat dels contenidors. 

 
 

4) El portaveu socialista també comenta que considera que les 
jardineres estan mal cuidades i que detecta una manca de 
manteniment d'aquests espais enjardinats. 

 
L'alcalde respon que, per les seves dificultats econòmiques, l’ajuntament no 
compta amb un jardiner en plantilla. Les feines de jardineria s’han anat 
contractant externament o bé fent-se a través de plans d’ocupació. La 
persona contractada a través del nou pla d’ocupació de la Diputació de 
Barcelona començarà a treballar aquest mes i, mentrestant, la setmana que 
ve es farà una repassada de les jardineres per part d'una empresa de 
jardineria. 
 
 

5) Segueix el Sr. Casas i demana si els materials que s’han emprat pel 
camp de vida activa són de baixa qualitat, ja que fa un mes que no 
funciona cap aspersor per regar el camp, hi ha goteres, esquerdes i li 
sobta que una obra nova que ha costat tants diners tingui tants 
problemes amb tant poc temps. La sensació és que els materials no 
són bons. 

 
El senyor alcalde comenta que no li consta que s’hagin utilitzat mals 
materials. Saben, perquè s'ha posat de manifest repetidament, que 
l’ajuntament no està content amb l’empresa que ha executat l’obra i que hi 
ha enfrontaments. No ha anat com ens hagués agradat. L'Ajuntament no 
pararà d’exigir a l’empresa que esmeni totes les deficiències que sorgeixin, 
ja que hi ha deu anys per poder reclamar vicis ocults.  Efectivament l'obra 
ha costat molts diners i l’empresa ha d’acabar arreglant els problemes que 
puguin sorgir. Ja s’han fet dues reparacions de coberta, però el problema de 
les goteres no s’ha solucionat. Estan provant alternatives, perquè si no es 
soluciona hauran d’enderrocar i tornar a fer la coberta de nou. 
 
 

6) Per acabar, el senyor Casas vol recordar a l’equip de govern que es 
solapen dues campanyes electorals i que a partir de les 24:00 hores 



  

  

del dia 4 de març no es poden fer presentacions ni certes 
publicacions a la web i xarxes socials. 

 
La Sra. Molner comenta que hi ha una instrucció que ho especifica, en 
compliment de la LOREG, i que l'ajuntament pot continuar publicant les 
informacions sempre que no suposin fer propaganda política. 
 
L'alcalde comenta que tenen en compte que no es podran fer inauguracions 
i que a nivell de publicacions es pot continuar donant informació de 
l'activitat municipal, tenint en compte que des de l’ajuntament no es faci 
difusió de l'acció de govern. D'aquesta manera, ja s'actua d'acord amb la 
normativa i, per exemple, en les properes visites dels consellers s'informarà 
a la ciutadania, però no es publicaran valoracions polítiques al respecte. 
 
 
Per part del PDeCAT es formulen els següents precs i preguntes: 
 

1) La Sra. Rosa  Ruiz intervé afegint-se  al que ha plantejat el portaveu 
socialista respecte la proliferació de rates, així com d'excrements de 
gos. Comenta que últimament n’hi tornen a haver molts pels carrers, 
i voldrien saber a què es déu i perquè no s'hi actua. 

 
L'alcalde comenta que hi ha vàries zones, que tenen detectades, on el 
problema s’ha reduït, com és el cas  del carrer Nou i el carrer Graells, però 
que continua havent-hi un problema important a la carretera del Miracle, 
Passeig Mossèn Joan Riba i algun altre carrer. Es continua fent el que s'ha 
fet fins ara, en tant que la gent sap que es pot adreçar a la policia per 
informar de conductes incíviques, sense que calgui denunciar. I totes les 
idees sobre com avançar per solventar aquest tema són benvingudes. Pel 
tema de l’orina s’han prohibits dos productes que es feien servir, i es 
buscaran noves solucions. 
 
 

2) La senyora  Ruiz demana qui fa el manteniment del camp de Vida 
L'alcalde respon que majoritàriament se n'ocupa l’ajuntament de 
Cardona a través d’una persona  de la brigada municipal que és 
responsable del manteniment de la zona esportiva, i que el 
manteniment de la cafeteria i el seu entorn que el fa el Club de 
Futbol. 

  
La portaveu del grup municipal del PDeCAT pregunta si la brigada juvenil 
està en funcionament. L'alcalde explica que actualment s’està fent la 
formació de 150 hores que correspon a 4 àmbits: fontaneria, electricitat, 
paleteria i fusteria, a part de temes de seguretat. Un cop acabada la 
formació es contractaran a 6 persones segons els criteris que es determinen 
per fer feines a les colònies i al centre històric. També s’haurà de buscar la 
persona que s’encarregui de coordinar aquesta brigada.  
 
 
 



  

  

3) El següent tema que vol comentar la Sra. Ruiz és referent al projecte 
ICI de La Caixa, i demana si li poden explicar amb més detall. 

 
El senyor alcalde diu que el projecte ICI fa 4 anys que s'està desenvolupant, 
i que el canvi és que ara és l'ajuntament qui n'assumeix la gestió directa, a 
través del conveni amb La Caixa. El Projecte d’Intervenció Comunitària 
Intercultural és un projecte que es desenvolupa a diferents llocs de l’estat 
espanyol en barris amb una certa vulnerabilitat, amb un impacte important 
de persones de diferents orígens i on hi ha dificultats d’integració. 
 
L'Ajuntament de Cardona s'hi va presentar de la mà de la Fundació SHE. 
Bàsicament l'objectiu és integrar totes les persones, amb independència del 
seu origen i condició, a la comunitat on viuen i que ningú es quedi enrere. 
Potenciem també la salut de l’entorn i les activitats saludables.  
 
 

4) Continua la Sra. Ruiz i demana en quin estat està el pla de millora 
urbana de Pascual Madoz.  

 
El Sr. Joan Hernández explica que un cop es va aprovar inicialment, s'han 
sol·licitat els informes sectorials. I que un cop es rebin els informes, el 
promotor del pla els haurà d'integrar per tal que l'ajuntament pugui portar a 
terme l'aprovació provisional d'aquest instrument de planejament. 
 
 

5) La regidora portaveu del grup municipal del PDeCAT demana quants 
allotjaments protegits per col·lectius vulnerables hi ha ocupats. 
L'alcalde respon que n’hi ha quatre adjudicats a quatre de les sis 
persones que van presentar la seva sol·licitud. 

 
 

6) La Sra. Ruiz també demana com està el procés del tema del polígon. 
 
L'alcalde contesta que es disposa d'un avantprojecte previ acceptat per 
urbanisme. Nosaltres hem de tancar com ho volem tramitar i la setmana 
que ve tenim una reunió a l’INCASOL per continuar avançant. Hi ha un 
acord inicial amb els propietaris dels terrenys però les administracions 
implicades han d’acabar d’aprovar-ho formalment. I caldrà fer els tràmits 
per promoure la modificació de la qualificació dels terrenys per tal de 
delimitar aquest sòl industrial no delimitat. S’ha de modificar el POUM, i 
paral·lelament s’ha de fer un pla parcial amb un pla de reparcel·lació i un 
pla urbanístic, i serà una feina costosa. 
 
L’avantatge és que tots els agents estem treballant junts, però encara 
queden mesos de tràmits malgrat l’avantprojecte estigui fet. 
 
Cal veure com poder desenvolupar la primera fase, i determinar si ho fa 
l’INCASOL; si l’INCASOL juntament amb els propietaris, si l’Ajuntament, o 
quina opció és la més viable, que és en el que s'està treballant en aquests 
moments. 



  

  

 
 

7) La Sra. Ruiz demana com està el document que es va signar en 
relació a la continuació futura del projecte Cardona integral. 

 
L'alcalde comenta que el document "Horitzó 2030" està com estava 
anteriorment, en tant que no hi ha hagut cap més demanda d'ampliació. 
Vam enviar el darrer document redactat i s’està treballant en el projecte, 
que es tirarà endavant i s’està definint a nivell científic i pressupostari. 
Estem pendents que es presenti a l’ajuntament i  al poble.  
 
 

8) Per últim, la regidora Rosa Ruiz demana si s'ha anul·lat la jornada 
SHE per al públic escolar que estava programada pel novembre. 

 
El senyor alcalde explica que no s'ha anul·lat res, en tant que es fa el cross 
escolar, la jornada del cor i la jornada SHE, que es celebra a l’estiu. 
 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les vint-i-dos hores trenta minuts, de la qual s’estén aquesta acta 
que, com a secretaria-interventora accidental, per a la seva constància i 
efectes, CERTIFICO. 
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